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. כי לא תישכח.
 בכל דור עומדים עלינו

והיא שעמדה לאבותינו ולנו, שלא אחד בלבד עמד עלינו 
נו לכלותינו, לכלותינו, אלא שבכל דור ודור עומדים עלי

 ם.והקב''ה מצילנו מיד
זאת היא ההרגשה בימים קשים אלו, שנראה כאילו ח''ו 

ולשנן שבכל לחזור משנאי היהדות מרימים ראש, עלינו 
 .דור ודור עומדים עלינו.. אך הקב''ה מצילנו מידם

 
 גזירה קשה

רשכבה''ג מרן שר התורה וכפי ששמענו התבטא 
 .שליט''א "שהיא גזירה קשה וצריך להתפלל"

להפיל תחינה ובקשה לפני ממילא זוהי חובתנו כעת, 
שמשנאי הדת, אותם המוקיעים עצמם  מלך רם ונישא,

ליחו, ולא מכלל ישראל, לא יצ
יוכלו לעשות שום דבר נגד 
היהדות, ונגד עמלי תורה, 
ושומרי תורה ומצות בכלל, 

 .ושנזכה שהקב"ה יצילנו מידם
 

 לב מלכים ביד ה'
 לב מלכים ושרים ביד ה',והרי 

וממילא באמת אין להם 
מלך  -רק המלך שליטה כלל! 

מלכי המלכים, הוא השולט 
ומעשיהם,  היחידי על לבם

היחידה לפנות, הכתובת א"כ 
 .היא רק אליו ית"ש

האדם היקר הרה''ג ר' שלמה ולימים סיפר לרבינו זצוק''ל, 
על א' מראשי הממשלה הרשעים הגדולים לורינץ זצ''ל, 

דאז, שבזמנו נחקק חוק שהציל את עולם התורה, עשרות 
 רבות בשנים.

ואחרי שפרש אותו ראש ממשלה מתפקידו, אמר לר' 
 ...ג למה הסכים לחוקק חוק זהשאין לו שום מוששלמה 

לב מלכים כולו ביד ה', ואין ואמר רבינו שרואים עד כמה 
שה דברים שהם בדיוק הפוך ועו !לו דעה עצמית כלל

 ו....מדעת
וכך הסביר ג"כ כשראו שהבטיחו דברים מסוימים, ואח"כ 

כי ברגע בתוך כדי שהיו ראשי ממשלה, עשו בדיוק להיפך, 
 ינו שולט כלל.שהעמידו הקב"ה לכסא, א

 
 מהרה הפר עצתם

ממילא מה שייך יותר מלזעוק ולהתחנן, אבינו שבשמים 
וכל החושבים עלינו רעה, מהרה הפר הצילנו נא מידי... 

ואדרבה הפוך את לבם  עצתם וקלקל מחשבתם.

לתשובה וכניעה לפניך, שלא להפריע שום דבר ליהדות 
צמו לצור הטהורה, ומי שעדיין שייך לחזור, יזכה לחזור בע

 .מחצבתו, לעבדך באמת ובלבב שלם
 

 תוהה על הראשונות
ובמאמר המוסגר בענין הנ"ל הוסיף ר' שלמה לורינץ, 

"מתחרט" שכמדומה לו שאמר אותו ראש ממשלה, שהוא 
נאנח, ואמר אוי . וכששמע את זה רבינו, על מה שעשה

אני מאד מקווה שהוא לא התחרט. שהרי הי' חוטא  ווי,
מעט מאד מצות בימי חייו, וכאן זכה למצוה גדול, ועשה 

גדולה כ''כ, ואם מתחרט עליה, הרי הוא תוהה על 
וחבל מאד על זכות גדולה כ''כ, הראשונות, ומפסיד אותה, 

 והי' רבינו ממש בצער על זה.שיפסיד אותה. 
עד היכן ליבן של מבהיל, 

איכפת לו על רחוקים  ישראל
כאלו, שלא יפסידו את מעט 

 בידם, נורא!השכר שיש 
 

 זכות קודמת, כדי להציל
ובמה שנוגע לנו כעת, חושבני 
כך, שמענו פעם מרבינו את 

שכשעתידה דברי הזוה''ק 
לבוא ח''ו איזה צרה, ורוצה 
הקב"ה להציל ממנה, הרי הוא 
 מזמין קודם בא הצרה איזה

זכות גדולה, כדי שבזכות זה 
 ו.ינצל

על לוט בן אחי איתא בספרים בשם הזוה"ק, וכך היו דבריו: 
אברהם דאף שנגזר עליו להנצל מהפיכת סדום ועמורה, 
מחמת זכותו של אברהם אבינו, וגם בזכות עצמו, משום 
שכשאמר אברהם אבינו על שרה אחותי היא שתק, וכן 
עוד זכויות שהיו לו, אעפ"כ נשלחו אליו המלאכים, והיו 
נדמים לו כאנשים, ומסר נפשו עליהם כדי לקיים מצות 

סת אורחים, כדכתיב ומצות אפה ויאכלו, וכן כשאנשי הכנ
העיר נסבו על הבית, מסר נפשו להצילם, בזכות זה זכה 

 להנצל.
ואפי' שכבר נגזר עליו להנצל בזכות אברהם אבינו ושאר 
זכויות, מ"מ היה צריך להקדים איזה מעשה גדול כדי 
להינצל, ומשמים זימנו לו מצות חסד שזה יעזור לו 

 להנצל.
 

 ל ישראל במצריםכל
כשהגיע הזמן להוציאם וכן מצינו אצל כלל ישראל, 

 כתיב ואת ערום ועריה, שראה הקב"ה שהם ממצרים, 

פרשת 
 קרח
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ערומים מן המצוות, נתן להם דם פסח ודם מילה, ועי"ז זכו, 
שנאמר ואעבור עליך ואראך מתבוססת בדמיך, ואומר לך 
בדמיך חיי, ואפי' שכבר הגיע הזמן של הגאולה שאמר 

צריך לעשות איזה פעולה קב"ה לאברהם אבינו, אעפ"כ ה
ולכן נתן להם  טובה, ובלי זה מי יודע אם זוכים להגאל,

 הקב"ה דם פסח ודם מילה.
 

. .  זמנים מסוגלים, אך.
וכן מצינו בהרבה מקומות שאפי' שכבר נגזר זמן מסוים 
לגאולה או לאיזה דבר טוב בכל זאת צריך זכות, ומזמין 

ה לאדם אפשרות לזכות במצוה, ובעבור זה זוכים, הקב"
ובלי זה ח"ו, אפי' שכבר נגזר, מי יודע אם זה יצא 

 לפועל...
ומצינו שהרבה ראשונים אמרו זמנים מסוימים על ביאת 

שבאמת מצד המשיח, ובסוף לא הגיעה הגאולה. ואומרים 
ואם היו  עצמו היה מסוגל לכך, אבל היה חסר משהו,

כות גדול היה בא, ואפי' שכבר היה הזמן מוסיפים איזה ז
 מסוגל בכל זאת היה חסר ולא זכינו, ע"כ מדברי רבינו.

 
 זכות קידוש ה'

בשנתיים האחרונות זימן הקב''ה ומה זה נוגע לנו, הנה 
לידנו מצוה גדולה של קידוש ה', ומצות ועשית ככל 

דבר נדיר מאד שיתקיימו  אשר יורוך, ארבע פעמים!
 .עמים כמעט ברציפותבחירות ארבע פ

כדי שבזכות המצוה העצומה שזכו ואולי המטרה היא 
לעשות מאות אלפים נאמנים לגדולי הדור שליט"א, 
ארבע פעמים! זה  בבחינת מקדים רפואה למכה, שהכין 
הקרב"ה כדי שבזכות זה לא יוכלו הרשעים הארורים 

 להפק את זממם.
, ראהחילול השם הנווזה יהי' ג"כ משקל גדול כנגד 

שאנשים המכנים את עצמם בשם ישראל, יחתמו על 
 .הסכמים ''נוראים'' של עקירת כל זיק של יהדות, רח"ל

 וזכות הקידוש ה' העצום שהיה, יעצור את מידת הדין,
ומעז וימלא עלינו הקב''ה רחמים שנזכה לראות בטוב, 

שיהי' אך טוב וברכה, וחן וחסד ורחמים לכלל  יצא מתוק,
 .ולשומרי תורה ומצות בפרטישראל בכללם, 

 

 נאמנים שלוחים
שלוחי דרבנן, ומקום אתנו לחזק את ידם של כל הני 

העושים מלאכתם נאמנה במסירות גדולה יומם ולילה, 
לשמור את יהדות הנאמנה בכלל ואת עולם התורה בפרט, 

ביותר, לשבת עם אנשים פורקי עול  "העבודה השחורה"
 וצו של יו"ד...תורה ומצות, וללחום כנגדם על ק

שלוחם  הרה"ג ר' משה גפני שליט"אולימים התבטא 
הנאמן של רבותינו זצוק"ל ויבלחט"א, אחרי אחד 
ממערכות הבחירות, ואמר לבני הישיבות החוזרים לבית 

אתם המאושרים חוזרים לגן עדן, ואני עומד מדרש. 
 עכשיו לשבת ימים ולילות עם כל ה...

 ת במהרה בימינו אמן.ירחם ה' ונזכה לגאולה האמיתי
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 אבלות החורבן

והנה מתחילים ימי תמוז, פעם התבטא רבינו בר"ח תמוז, 
 –ס'איז נישט אפריילאכע צייט כעת מתחיל חודש תמוז, 

הרי בחודש זה נזכרים  -ומפרש טעמא  זה לא זמן שמח...
 באבילות בית המקדש...

 בה הי' מדבר על חורבן בית המקדש, כמה שחובהוהר
עלינו להתאבל ולהצטער על חורבנו, ולצפות לגאולה 

 שתבוא במהרה.
 

. .  דמעות, ואושר.
שבפעם מרן הרב מפוניבז' זצוק"ל ובהזדמנות סיפר לו 
מה , דיבר אתו כהחפץ חיים זצוק"להאחרונה שהי' אצל 

חוץ משעות השינה והתפילות. וכשהי'  -ימים ברציפות 
גלות, בכה מזכיר את צרות כלל ישראל בהחפץ חיים 

בדמעות נוראות, וכשהי' מזכיר את הגאולה, לפתע היו 
 פניו מאירות ומאושרות.

 
 ..זמני תשובה

 מתקרבים "לראש השנה",כמו כן הי' מעורר שאנחנו 
 זמני תשובה ממשמשים ובאים.וכפי שרמזו תמו"ז ר"ת 

 הי' חי עם זה,וזה לא הי' אצלו סתם אמירה בעלמא, אלא 
ל לחשוב על המקום שיתפלל ופעמים כבר הי' מתחי

בראש השנה, ואם יוצא ראש השנה סמוך לשבת, וכו' וכו', 
 .ראש השנה כבר הי' לנגד עיניו

 
. . . ן  ומאימת הדי

לשחזר לפני ובדברו על ראש השנה, הי' מתחיל 
השומעים את המאורעות שעברו במשך השנה 

ופעמים הי' מגיע עד לדמעות מרוב צער, האחרונה, 
 סון רח"ל.כשהזכיר איזה א

דאס איז אלץ "ראש השנה"... והי' מדגיש וחוזר ומדגיש, 
פי' זה הכל מראש השנה, היינו שכל המאורעות הקשים, 

 זה הכל מגזר דין של ראש השנה.
ומה נאמר ומה נדבר על השנה האיומה והנוראה 
שעברה על העולם בפרט, ועל כלל ישראל ושומרי 

נגזר בראש תורה ומצות בפרט, ה' ירחם!! וזה הכל 
 השנה...

אין לנו אלא להתחיל ולהתכונן, בתשובה, תפילה, וצדקה, 
אנא חוס ורחם עלינו ועל פליטתנו, ולמנוע משחית 
ומגיפה מעלינו, ואך טוב וחסד ורחמים, ישמע תמיד 

 באוהלינו.
 

 ושם אשה גדולה
הצדקנית, מרת בהגיע שנת היארצייט לאשה הדגולה 

ינין ע"ה א"ח להגאון טובה גיטל בת ר' הלל הכהן שי
שמסרה נפשה בשביל לימוד המופלג רבי נחום שליט"א, 

 התורה שלו.
יזכור אלקים את נשמתה בגן עדן להעלותה מעלה מעלה, 
אצל כל הצדיקים והצדקניות, ותעמוד לגורלה לקץ הימין, 

 במהרה בימינו אמן, תנצב"ה.


